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 Zápis z jednání komise pro školství Rady MČ Praha – Čakovice 

 Datum konání:  18. 5. 2023, 17:00 – 20:00 
 Přítomni:  Iva Nosková, Eva Kloudová, Ivana Heřmánková, Michael Lekovski 
 Omluveni:  Kateřina Arnotová, Jaroslav Šimáček 
 Zástupce Rady MČ:  Jiří Vin�ška 
 Host:  Mar�n Střelec 

 Zapsal:  Michael Lekovski 

 Základní body programu 
 ●  představení členů komise 
 ●  úvodní slovo pana starosty 
 ●  současný stav a vize školství v naší MČ 
 ●  informace o stavu běžících projektů 
 ●  informace o připravovaných projektech 
 ●  informace o stavu projektu přístavby školní budovy 
 ●  informace o konání inspekční činnosti na naší ZŠ 
 ●  stanovení hlavní agendy komise 
 ●  stanovení intervalu a termínů dalších zasedání 

 Školství v naší městské čás� 

 MŠ (obecně) 
 Aktuálně je dnes dostatek míst, včetně 3 letých dě�. V loňském roce se dostalo i na 2,5 leté 
 dě� (dosažení 3. roku v únoru). I tak jsou plánovány dvě rozšíření kapacit. 

 1)  100 míst, v rámci 3. etapy sídliště, aktuálně Sekyra Group, smlouva z roku 2008 (15 
 let!), nyní probíhá projektování etapy a pokud ekonomická situace dovolí, projekt 
 začne developer realizovat, nebo bude projekt prodán. Rozšíření sídliště je v projektu 
 pamatuje na MŠ. 

 2)  Projekt nad stávající MŠ spadající pod ZŠ. Dalších 24 míst ve 2.NP stávající budovy. 
 Stávající jídelna kapacitně vyhovuje. Projekt je “rezervní”, dokumenty jsou připraveny. 
 Čeká se na peníze (které aktuálně nejsou). 

 ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše 
 Budova A je dostavěná a zkolaudovaná. Řeší především administra�vní zázemí školy, přidává 
 7 tříd a sborovnu. Kapacita vzroste na 1766 (dnes 1556) rejstříkové kapacity, které budou 
 potřeba v dalších dvou letech. Od září bude budova plně k dispozici. 

 Demografická studie z 2022 se za�m drží op�mis�cké (nejnižší) varianty (důvodem je covid, 
 ekonomický útlum), ovšem ZŠ je na opačné straně spektra, tedy “demograficky”  v nejvyšší 
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 variantě. 7 nových tříd reálně představuje pouze  1 třídu, protože tyto obsadí všichni �, kdo 
 aktuálně vlastní “třídy nemají” (jsou v odborných učebnách atd). ZŠ má také naprosto 
 nevyhovující podmínky v kabinetech a situace se řeší i změnou užívání některých prostor. 

 Kapacity obecně do budoucna ovlivní i Avia City. Původně v projektu měla být škola na 
 hranici katastru s Letňany a cílem bylo vlastnit subjekt, byť architektonicky tvořící jeden 
 komplex školních budov, který by mohla naše MČ sama řídit (zvláště přijímací řízení). 

 Problém spočíval ve skutečnos�, že původně navrhovaná “společná škola s Letňany” hrozila 
 být, na úkor naší MČ, naplněna dětmi z Letňan, kde extrémně expanduje výstavba a Letňany 
 se pomalu dostávají do stavu, kdy budou muset začít losovat místa ve školách (jak ho známe z 
 jihu Prahy). 

 Toto se podařilo vyjednat, ale investor bohužel změnil architekty a již vyjednaná podoba nové 
 škola se mění a čeká se na nový plán. Podle posledních informací je ale nový záměr lepší, 
 protože zahrnuje dvě školy, jednu spadající pod MČ a druhou pod Letňany. 

 Na ZŠ proběhla pravidelná inspekce, která skončila před několika dny. Výstup ještě není k 
 dispozici, ale jakmile ho škola obdrží, bude zveřejněn na jejím webu. Podle prvních (dílčích) 
 informací je ZŠ v některých oblastech vynikající, ale kde je naopak prostor pro zlepšení, je 
 oblast péče o nadané žáky. ZŠ v tuto chvíli nabízí “ matema�cké třídy”, kde je práce s těmito 
 žáky hodnocena velmi pozi�vně, ale ukazuje se, že pokud se nadaný žák “dostane do běžné 
 třídy”, dostáváme se v této oblas� na opačný konec hodno�cího spektra. 

 Pan starosta informoval členy komise, že byl pozván na informační seminář pro starosty a 
 radní městských čás�, pořádaný  HMP, pod záš�tou pana radního pro školství. Velmi ho 
 potěšilo, že odborníci a přednášející opakovaně zmiňovali právě naši ZŠ, jako vzorovou školu v 
 oblas� implementace nové informa�ky, především na prvním stupni. 

 ZŠ Livingston 
 Blíží se první výstup 9. ročníku, ke kterému dojde na konci příš�ho školního roku. Škola v tuto 
 chvíli neplánuje zvyšovat kapacity. 

 Gymnázium Čakovice 
 V přípravě je projekt dostavby gymnázia, jak je uveden na webu Čakovice zítra. Probíhají 
 jednání s HMP a je snaha přesvědčit HMP, aby financovalo projektování v gesci naší MČ, která 
 je schopna toto realizovat jednak v souladu s rozvojovým plánem obce a jednak rychleji a 
 levněji. Pokud bude projekt schválen a peníze dorazí v letošním (září), tak se projekt s�hne 
 realizovat do roku 2026. Gymnázium letos slaví 30. výročí s čímž je spojeno množství ak�vit, 
 včetně plánování návštěv významných hostů. 

 SOU 
 Vedle učiliště vznikne projekt "Golden Spires, Obytný soubor rezidence Čakovice“, kde je 
 snaha získat prostory, které by umožnily přesun oboru "chovatel cizokrajných zvířat". Projekt 
 je ve stádiu příprav. 
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 ZUŠ 
 Zájem je obrovský. Kapacita je plně zaplněna, 4 rezervační termíny na přijímačky byly 
 okamžitě zaplněny. 

 Obec se pokusí moderovat možnou změnu vlastnictví budovy, kde je dnes pošta, aby tato 
 mohla mít budoucí využi� v souladu s její polohou a záměry rozvoje obce, kde záměrem je 
 využívat objekt ZUŠ a zřídit zde knihovnu. 

 Projekty 

 Bezpečná cesta do školy 
 Obec má o projekt zájem, stejně jako vzdělávací ins�tuce v obci. Vše je připraveno, pilotní 
 test projektu měl pozi�vní výsledky. Ovšem obec se potýká s problémem naprostého 
 nezájmu ze strany dobrovolníků pro jeho plné nasazení. Jako řešení se nabízí další zvýšení 
 finanční odměny, kterou projednají zástupci obce a následné další kolo náborové a 
 komunikační kampaně. 

 Dopravní špička u ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše 
 Ranní doprava kolem školy a odtud dále kolabuje. Jako jsou zde nesporné výhody centrální 
 školy, její nevýhodou je spádovost pro množství žáků z široké oblas�, což sebou přináší i 
 množství dě�, které vozí do školy rodiče automobilem. Situace jde tak daleko, že se dě� před 
 školou prak�cky proplétají mezi auty a okolní ulice se plní automobily s rodiči, kteří “se 
 někudy snaží dostat ke škole”, přičemž tudy chodí další dě� do školy pěšky. Na Jizerské ulici 
 pak automobily zajíždějí i do pěší zóny a obecně není řidiči respektováno dopravní značení v 
 oblas�. Auta stojí na chodnících nebo blokují křižovatku. Obec v tuto chvíli zvažuje alespoň 
 zřízení automa�zovaného výsuvného sloupku, který má zamezit neoprávněnému vjezdu na 
 pěší zónu před budovou na Jizerské. 

 “Novinkou” před hlavní budovou školy je extrémní nárůst počtu automobilů, které zajíždějí 
 do slepé ulice Bělomlýnská,kde se následně otáčejí, kde rodiče vykládají dě�, aby tyto 
 přeběhly na přechodu Cukrovarskou. Auta se do této ulice dostávají jak z Bělomlýnské, tak 
 křižují rezidentní zónu, přes Řepovou, kam odbočují z kolony na Schoellerově a kudy chodí 
 množství dě� pěšky. Původně se řidiči snažili z Řepové dostat “u Kina” na Cukrovarskou, ale 
 jak se doprava neustále zhoršuje, přicházejí další “krea�vní řešení”. Z bělomlýnské se pak 
 auta nejčastěji vrací “zpátky”přes Řepovou na Schoellerovu, nebo se úzkými uličkami snaží 
 dostat na Polabskou, případně na Cukrovarskou a Kbely. Vše je pak v posledních dnech 
 umocněno rekonstrukcí ulice ke Stadionu a kterou supluje Jizerská a Marodyho, ale obecně 
 jde o problém, který vyžaduje řešení. 

 Obec si je problému vědoma a celá věc vyžaduje komplexní set opatření. Od vylepšení 
 prostoru před školou pro rychlejší a bezpečnější “kiss and ride”, přes službu “sběrných 
 družin” na území obce, zvýšení mo�vace rodičů k “vyložení dítěte v docházkové vzdálenos� 
 od školy, až po omezení provozu v ulicích před a kolem školy v ranních hodinách, jak tomu je 
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 v řadě evropských měst. Jedná se o jedno z prioritních témat komise pro školství. 

 Školský den 
 Záměrem je jednou ročně realizovat školský den (nebo školský týden). Tento by měl sloužit 
 nejen jako “den otevřených  dveří”, kdy si nejen budoucí žáci a studen� mohou prohlédnout 
 vzdělávací ins�tuce v naší obci, ale měl by umožnit i prezentaci vizí a rozvoje obce v oblas� 
 vzdělávání. Cílem je přizvat i partnerské organizace našich vzdělávacích ins�tucí a zapojit žáky 
 a studenty. Termín není v tuto chvíli stanoven, ale jako vhodný se jeví březnové datum. 

 Spolupráce s ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše a GDA CZ 
 Obecný projekt spolupráce s ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše a GDA CZ (Asociace českého 
 videoherního průmyslu), se úspěšně podařilo přetvořit do konkrétního projektu “  Tvorba 
 digitálních interak�vních děl jako prostředek krea�vního učení nové informa�ky  ”  , 
 v plánovaném rozsahu a výstupech, s cílem podpořit a rozvinout lektorské dovednos� 
 krea�vních profesionálů v oblas� tvorby vzdělávacích interak�vních digitálních děl, rozvinout 
 zkušenos� a dovednos� pedagogů k využívání par�cipa�vních a krea�vních metod výuky, 
 rozvinout talent a digitální kompetence žáků s cílem samostatné tvůrčí činnos�, invence a 
 krea�vního myšlení dě� a dospívajících ve formálním i neformálním vzdělávání, na 
 propojování obou typů vzdělávání a vytvoření udržitelného partnerství mezi profesionály 
 z kulturního a krea�vního průmyslu v oblas� vývoje a tvorby digitálních interak�vních děl a 
 vzdělávací ins�tucí. Pokud se vše podaří, projekt bude zahájen v září 2023. 

 Závěr 
 Předseda komise poděkoval všem přítomným za jejich účast a příspěvky a stanovil předběžné 
 datum dalšího zasedání komise na 21. září 2023. 


